
Dankuwel voorzitter, 

 

We hebben het vandaag over de begroting van 2025, alweer het laatste volle jaar voor deze 

periode. Het is ‘crunch time’, de ambities van het uitvoeringsprogramma moeten in 2025 

concreet worden. Dit geldt voor het tempo van de woningbouw, een duidelijk plan voor 

Schaersvoorde, een totaal plan voor verduurzaming van gemeentelijk vastgoed inclusief 

scholen en ook daadwerkelijk hiermee starten, een buurtaanpak voor verduurzaming van 

woningen dat wel van de grond komt en het doorbreken van de patstelling rond vernieuwing van 

windpark Hagewind. Om de ambities met betrekking tot duurzaamheid kracht bij te zetten 

dienen we een motie in. Later hier meer over. 

 

Eerder dit jaar constateerde D66 dat het vorige kabinet op de valreep het ravijn een stuk kleiner 

heeft gemaakt. De wethouder was heel stellig dat er dit jaar stevige keuzes gemaakt moesten 

worden. We constateren dat de begroting vrij eenvoudig sluitend gemaakt is. Als we prudent 

blijven begroten dan hoeven we ons niet te laten gijzelen. 

 

Terug naar de inhoud. We zien duidelijk dat dit college zich inzet voor de woningbouw, er zijn 

veel plannen in de maak. Maar het daadwerkelijk aantal gebouwde woningen valt jaar op jaar 

tegen. We hebben het college opgeroepen in te zetten op één of meerdere 

appartementencomplexen om een grote slag te slaan voor betaalbare woningen voor starters 

en senioren. De wethouder gaf aan dat er in de komende maanden veel plannen naar buiten 

komen en dat we op onze wenken bediend worden. We gaan dit nauwlettend volgen. Over 

snelheid gesproken… D66 blijft bezorgd of de complexiteit van ‘t Brook, en dan met name hoe 

waterschap hier tegenaan kijkt, zal leiden tot een jarenlange vertraging van woningbouw in 

Bredevoort. Dan nog het volgende over woningbouw: We horen nog te vaak dat onze inwoners 

denken dat de regels strenger zijn dan deze daadwerkelijk zijn. We vinden het daarom positief 

dat het college onze oproep oppakt om de beste ruime mogelijkheden van pre-

mantelzorgwoningen opnieuw onder de aandacht te brengen.  

 

Onlangs zijn de plannen voor uitbreiding van het bedrijventerrein in Aalten gepubliceerd, we 

zullen daar de komende maand uitgebreid over spreken. Nu hou ik het beperkt tot de mogelijke 

financiële impact, die kan oplopen tot 1,7 miljoen euro. D66 is geen voorstander om zoveel 

publiek geld te besteden om de grondprijs voor ondernemers laag te houden. Geld dat ook 

besteed kan worden aan een vernieuwd Schaersvoorde en het verduurzamen van het 

gemeentelijk vastgoed.  

 

In het uitvoeringsprogramma staat ook de ambitie ‘voldoende vestigingsplekken voor ZZP’ers’. 

Het college lijkt dit vooral aan de uitbreiding van het bedrijventerrein te koppelen. Volgens D66 

is het voor dienstverlenende ZZP'ers logischer om naar de winkelcentra te kijken. Bijvoorbeeld 

door het splitsen van winkelpanden en zo leegstand tegen te gaan. We vragen het college om 

dit mee te nemen in de herijking van de centrumplannen en de omgevingsvisies. 

 

Dan over het Sociaal domein. Volgend jaar moet de regionale zorginkoop - wederom - worden 

afgerond. Hoewel we goede stappen zien, zijn we ook bezorgd dat trajecten voor regionale 



governance en zorginkoop gescheiden zijn. We hebben al meerdere keren gepleit voor een 

integrale aanpak met een goede regionale project governance. En wethouder, waar blijft de 

regionale go / no go? 

 

Helaas moeten we het vanavond alweer over de Koppelkerk hebben, er zijn weinig besluiten 

waar zo vaak over gedebatteerd is. De Koppelkerk is goed voor de aantrekkelijkheid van onze 

gemeente. We zitten hier voor een dubbeltje op de eerste rang, en eerder zelfs voor een 

stuiver! In het algemeen is D66 voorstander van contractgestuurde financiering voor culturele 

instellingen. Wat D66 betreft voeren we dit in, in volgorde van grootte van de instelling. Na de 

bibliotheek is dan het Onderduikmuseum aan de buurt. De voorgenomen subsidieverhoging kan 

hierin dan direct in meegenomen worden. Wel wil D66 nu al duidelijkheid geven aan het 

Grenslandmuseum, zodat we dit museum nog prominenter in beeld kunnen brengen als het 

vernieuwde Prins Clausplein halverwege volgend jaar gereed is. Hiervoor hebben we een 

amendement ingediend en verwachten hiervoor brede steun.  

 

Er wordt voorgesteld om de subsidie voor de publieke lokale omroep Aladna FM met twee jaar 

te verlengen totdat de nieuwe mediawet in gaat en er één Achterhoekse publieke omroep 

overblijft. We vragen het college om dit proces over een jaar te evalueren en de uitkomst te 

delen met de raad, voor het vaststellen van de begroting 2026. 

 

We zien dat er van alles in beweging is rond Figulus en huisvesting in de Pol in plaats van de 

Damstraat en de Ahof. We missen hier een visie en kader waar we als raad iets van kunnen 

vinden. Daarom dienen we hiervoor een motie in. Later hier meer over. 

 

De D66 fractie heeft zich geërgerd aan de wethouder over de wel erg makkelijke beantwoording 

of er volgend jaar gezwommen kan worden in het Blauwe Meer. We doen een klemmend 

beroep op de wethouder om de verwachtingen hier goed te managen. Als het onwaarschijnlijk is 

dat er gezwommen kan worden, wees er dan nu helder over! 

 

Tenslotte, we hebben dit jaar twee boekjes, een beleidsarme begroting en overzicht van nieuw 

beleid en de mogelijke financiële gevolgen in 2025 en de jaren daarna. We vinden dit een 

goede vorm, omdat het de discussie focust op wat er echt toe doet.Wellicht kunnen we volgend 

jaar de beleidsarme programmabegroting behandelen zonder papieren boekje en gebruik 

maken van de digitale tools die reeds binnen de organisatie in gebruik zijn. Dan blijft er één dun 

boekje over met het nieuwe beleid, desnoods nog op papier!!  

 

Dankuwel 

 

 

 


